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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

időpontja: 2017. június 26. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

ülésterme 

(6769 Pusztaszer, Kossuth u. 45.) 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

 

sorszáma: 2017/4 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor aljegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

- igazoltan: Kovács Andrásné tag (később érkezett) 

- igazolatlanul: - 

 
Sági Mihály elnök: Megállapítom, hogy a bizottság két fő jelenlétével határozatképes, a 
munkánkat megkezdjük. Köszöntöm a polgármester urat, jegyző urat. Nekem az volna a 
javaslatom, hogy amíg Rózsika nem érkezik meg, a rendelet-alkotást a költségvetésről addig 
próbáljuk eltolni, a többi ponttal úgy, ahogy van, sorba mennénk. Aki így elfogadja a napirendi 
pontokat, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
33/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Beszámoló a Szent Miklós Katolikus Általános Iskola Pusztaszeri Telephelye (Csizmazia György 

Általános Iskola) munkájáról 
2.) Beszámoló a Térségi Közös Igazgatású Közoktatási és Gyermekjóléti Intézmény Csizmazia 

György Óvoda munkájáról 
3.) Beszámoló a háziorvos munkájáról 
4.) Beszámoló a fogorvos munkájáról 
5.) Dr. Balikó Katalin fogorvos megbízási szerződésének meghosszabbítása 
6.) Beszámoló a védőnő munkájáról 
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7.) Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017.(III.16.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

8.) Rendelet-alkotás az anyakönyvi események és egyéb családi események engedélyezéséről, 
szolgáltatási díjáról, továbbá az anyakönyvvezető részére fizetendő díj mértékéről 

9.) A Somogyi Károly Városi és Megyei Könyvtár szakmai tájékoztatója 
10.) A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
11.) Döntés települési értéktár létrehozásáról 
12.) Beszámoló a Kistelek Környéki Települések Többcélú Társulása 2016. évi költségvetésének 

végrehajtásáról 
13.) Beszámoló a Térségi Intézményi Társulás 2016. évi költségvetésének végrehajtásáról 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
1. napirendi pont: Beszámoló a Szent Miklós Katolikus Általános Iskola Pusztaszeri 
Telephelye (Csizmazia György Általános Iskola) munkájáról 
 
Sági Mihály elnök: Azt szeretném kérdezni, mi legyen az első napirendi ponttal? 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Éppen ezt akartam mondani, hogy a napirendi pont elfogadásánál ezt 
figyelmen kívül kellett volna hagyni, nincs itt az anyag, nincs miről beszélni.  
 
Sági Mihály elnök: Szerdára is?  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Kiderül, addig még mi lesz, aztán majd a testület eldönti, hogy 
fölveszi-e napirendre.  
 
Máté Gábor polgármester: Rá fogok kérdezni, de kaptunk rá ígéretet, hogy ma meg fogjuk 
kapni. Ha így lesz, mindenkinek ki fogom küldeni emailbe. Jelen lesz az iskola képviseletében 
valaki a testületi ülésen, szóban is előterjesztheti.  
 
Sági Mihály elnök: Azt a javaslatot tenném, hogy az első napirendi pontot a bizottság vegye le 
napirendről anyag híján. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
34/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirend módosítása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Szent Miklós 
Katolikus Általános Iskola Pusztaszeri Telephelye (Csizmazia György Általános Iskola) munkájáról 
szóló beszámoló tárgyalását előterjesztés hiányában leveszi a napirendjéről. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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2. napirendi pont: Beszámoló a Térségi Közös Igazgatású Közoktatási és Gyermekjóléti 
Intézmény Csizmazia György Óvoda munkájáról 
 
Sági Mihály elnök: Második napirendi pont, beszámoló a Térségi Közös Igazgatású Közoktatási és 
Gyermekjóléti Intézmény Csizmazia György Óvoda munkájáról.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én elfogadtam, dolgoztam eddig és minden teljesen valós, ami le van 
írva, reális adatokat és mondatokat tartalmaz, sőt még előrelátó is. A következő évre vonatkozó 
adatok is benne vannak. Örülök, hogy a gyereklétszám nem csökken.  
 
(Kovács Andrásné bizottsági tag megérkezett; a jelen lévő bizottsági tagok száma 3 fő.) 
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Ez azt gondolom reális és pozitív dolog. Én úgy gondolom, hogy azok 
a dolgok, amik le vannak írva a munka, az év közbeni munkánk így folyt. Minden rendben volt és 
jól éreztem magam az utolsó évben is, teljesen jól mennek a dolgok.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm. Elmondanám neked Rózsika, hogy az első napirendi pontot a 
távollétedben levettük, nem tárgyaljuk, hisz nem érkezett meg az iskoláról szóló beszámoló. Most 
a második napirendi pontnál tartunk az óvoda beszámolója a működésről. Mivel nincs óvodás korú 
unokám, nem tudom, de rosszat nem hallok az óvodáról, azt, hogy működik, arról sem szoktam 
panaszt hallani. Annyi csak, hogy legközelebb nagyobb számokkal is lehetne írni, alig tudtam 
legalább azt megnézni, hogy a Csizmazia György Óvodának durván 19 millió forint a személyi 
juttatása aztán azt is láttam, hogy ez hét főre vonatkozik, nincs kifogásom ellene. A bizottság 
elfogadásra javasolja a napirendi pontot. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
35/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a Térségi Közös Igazgatású Közoktatási és Gyermekjóléti Intézmény Csizmazia 

György Óvoda munkájáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Térségi Közös 
Igazgatású Közoktatási és Gyermekjóléti Intézmény Csizmazia György Óvoda munkájáról szóló 
beszámolót a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
3. napirendi pont: Beszámoló a háziorvos munkájáról 
 
Sági Mihály elnök: Harmadik napirendi pont, beszámoló a háziorvos munkájáról.  
 
Kovács Andrásné tag: Az igazság az, hogy szerintem mindent megtudtunk belőle, ami fontos. 
Annak örülünk, hogy ha egy hónapban egyszer is de helyben van vérvétel, aki nem tud bejutni 
Kistelekre, azzal az alkalommal meg tudja oldani. Én is úgy látom, hogy szükség van a kisteleki 
ügyeleti rendszerre, ezt jónak tartom. Köszönöm.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Nekem egy mondat volt furcsa, nem tudtam ezt hova tenni, hogy a 
megjelenések túlnyomó része mégsem betegségek miatt történik, hanem adminisztratív célból és 
sokszor indokolatlanul. Mit jelent ez?  
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Máté Gábor polgármester: A következőt jelenti, hogy valamilyen szintű betegségnek nevezhető, 
de sokszor fölösleges hogy orvoshoz forduljanak náthával, megfázással, de mivel a szülő, otthon 
tartja a gyereket az iskola felé igazolásra, van szükség, ezért a gyereket teljesen érthető módon 
nem hozza el az orvoshoz, mert a váróban hosszú időt várni és ki legyen téve esetleg további 
fertőzésnek. Ezért gyakran van az, hogy a szülő kéri, hogy ilyen-olyan okok miatt a gyermeket 
otthon tartotta, és erről írjanak igazolást. Ha nem notórius helyzet, hanem megbízható oldalról jön, 
általában Pusztaszeren ez jellemző, akkor van, hogy betegségről van ugyan szó, de az intézkedés 
az adminisztratív jellegű.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Köszönöm. Én elfogadásra javaslom. 
 
Sági Mihály elnök: Annyit csak, hogy sajnos többször járok én is orvoshoz, nem élek azzal a 
lehetőséggel, hogy kihasználjam a személyi kapcsolatomat, és tisztességesnek tartom az orvos 
munkáját, én azt mondom. Én úgy tudom, hogy aránylag jól érzi itt magát. Elfogadása javasoljuk a 
háziorvos beszámolóját. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
36/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a háziorvos munkájáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a háziorvos 
munkájáról szóló beszámolót a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
4. napirendi pont: Beszámoló a fogorvos munkájáról 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, beszámoló a fogorvos munkájáról.  
 
Kovács Andrásné tag: Miután ennél nincs jobb fogorvosunk, nem tudunk mit tenni, igazából 
örülünk, hogy van, de nem nagyon hallok róla jót, bár nekem személyes tapasztalatom nincsen.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Egyébként nem sokan járnak, én is néztem a számokat, hogy elég 
sok, de van olyan, hogy odamennek, megnézi, nem csinál velem semmit, elküldi máshova. 
Egyébként leírta most azt, hogy be kellett róla számolnia ezeket, a tényadatokat és ennyi.  
 
Máté Gábor polgármester: Ha elkezdünk számolni egy picit, akkor ez azt jelenti, hogy körülbelül 
100 napot van itt egy évben rendelése, akkor egy négy fő jelenik meg naponta.  
 
Sági Mihály elnök: Az szerintem egy reális érték is. 
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Ezzel kapcsolatban szeretném kérdezni, hogy hirdetjük mi ezt a 
helyet?  
 
Máté Gábor polgármester: Nem hirdetjük az óta, de ha úgy döntünk, hogy hirdessük, meg akkor 
lehet róla, szól.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Szerintem, meg kellene hirdetni, hátha volna fiatal, aki akár kijárásra 
elvállalná, bár a fiatalok vállalkozást nem biztos, hogy mernek indítani.  
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Máté Gábor polgármester: Itt most a praxist nem kell megvásárolni, a praxisjog az 
önkormányzat tulajdonában van és meg is, kaphatja ingyen. Nyilván ha idejön egy kezdő orvos, 
neki az lenne érdeke, hogy praxist kapjon, mert ugyanis ingyen kaphatja meg.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én azt is hallom, hogy vannak idősebbek, vagy olyanok, akik 
nehezebben mennek be Kistelekre vagy Szegedre.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Valójában meg van ez hirdetve, ott, ahol nézik az orvosok, ez az 
Országos Alapellátási Intézetnek a honlapján, ott látszik, hogy itt van egy betöltetlen praxis.  
 
Máté Gábor polgármester: Emesének fogom mondani holnap, hogy nézzen utána, hogy mit 
tehetünk még ennél többet.  
 
Sági Mihály elnök: A fogorvos beszámolóját elfogadásra javasolja a bizottság. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
37/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a fogorvos munkájáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a fogorvos 
munkájáról szóló beszámolót a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
5. napirendi pont: Dr. Balikó Katalin fogorvos megbízási szerződésének 
meghosszabbítása 
 
Sági Mihály elnök: A következő, ötödik napirendi pont, Dr. Balikó Katalin fogorvos megbízási 
szerződésének meghosszabbítása.  
 
Máté Gábor polgármester: Fölmerült bennünk, hogy eddig évente újítottuk ezt meg, hogy 
adjunk-e megbízást neki két évre vagy maradjunk az egy évnél, ez, ami kérdés lehet esetleg. Ha 
most úgy döntünk, hogy hirdessük meg, akkor célszerű csak egy évre kötni. Ha meg azt gondoljuk, 
hogy majd lesz valahogy, akkor meg lehet két évre is. Én azt gondolom, hogy ha ez most így 
fölmerült, hogy menjünk utána kicsit jobban, akkor okosabb lenne, ha egy évre kötnénk. A Balikó 
doktornőnek az elején is mondtuk, hogy mi keresünk ide egy praxissal rendelkezőt, nem fogja őt 
teljesen váratlanul érni, hogy ha esetleg előállunk azzal, hogy találtunk egy másik fogorvost. 
Nyilván nekünk az lenne az érdekünk és részéről is megérthető, hogy ha praxissal rendelkező 
fogorvos látná el a feladatot.  
 
Kovács Andrásné tag: Nekem is az a véleményem, hogy egy évre elég.  
 
Sági Mihály elnök: A bizottság Dr. Balikó Katalin fogorvos megbízási szerződésének 
meghosszabbítását egy évre javasolja. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
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3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
38/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Dr. Balikó Katalin fogorvos megbízási szerződésének meghosszabbítása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Dr. Balikó Katalin 
fogorvos megbízási szerződésének meghosszabbítását 1 év időtartamra a Képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
6. napirendi pont: Beszámoló a védőnő munkájáról 
 
Sági Mihály elnök: Hatodik napirendi pont, beszámoló a védőnő munkájáról.  
 
Kovács Andrásné tag: Most nincs itt az Icu, de engem érdekelne, hogy a méhnyakrák elleni 
ingyenes védőoltást igénybe veszik a gyerekek?  
 
Máté Gábor polgármester: Igen.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Most már nem is mi adjuk hozzá az anyagiakat.  
 
Máté Gábor polgármester: Eddig az volt, hogy egyharmadát adta az OEP valamilyen formában, 
egyharmadát adtuk mi, egyharmadát pedig a szülő és most teljesen ingyenesen van.  
 
Sági Mihály elnök: Akkor én azzal a mondattal, kérem a tisztelt bizottságot, hogy elfogadásra 
javasoljuk a beszámolót. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
39/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a védőnő munkájáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a védőnő 
munkájáról szóló beszámolót a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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7. napirendi pont: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről 
szóló 2/2017.(III.16.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Sági Mihály elnök: Hetedik napirendi pont, rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet módosításáról.  
 
Kovács Andrásné tag: Itt arról van szó, hogy aktualizálta az első negyedévi tényadatokra a 
tervezett tervet. Ezzel nagyon sok teendőnk nincsen.  
 
Sági Mihály elnök: Több kört futottam benne, és ma arra a megállapításra jutottunk, jegyző úr, 
Heni, hogy ami elhangzott a májusi testületi ülésen, hogy kezdjünk valamit a 39 millió forint, 
működési megtakarítással én, azt kérném tőletek, hogy tegyünk egy iránymutatást a képviselő-
testület felé, hogy ebből a 39 millió forintból határoljunk el bizonyos összeget arra, hogy mit szól 
hozzá a felső államháztartás. Ma kértem a jegyző urat, Henit, beszélgettünk egy fél órát róla, nem 
nagy örömére Heninek, de ő azt mondta, hogy ha a bizottság él egy javaslattal és ennél a 
napirendi pontnál és nem külön napirendi pontként, hogy módosítani kellene természetesen a 
képviselő-testületnek a bizottság javaslattal, élne, hogy ebből a működési tartalékból 5 millió 
forintot csoportosítsunk át fejlesztési célú beruházásra. A Heni tudomásul vette, és azt kéri, nem a 
mostani testületi ülésre, de most kellene róla beszélnünk a testületi ülésen, és amikor a második 
negyedévi beszámoló lesz a költségvetésről akkor ő, már úgy hozná ide, hogy ezzel a módosítással 
a második negyedévi költségvetést. Ehhez kellene nekünk egy olyat, hogy a szerdai képviselő-
testület mondjon valamit, hogy mire. Ezt is, beszélgettük már másokkal is, lehet nem a legjobb 
ötlet, de talán nem az Államkincstár, akik ellenőrzik ezt az egészet, talán másképp nyúlnának 
hozzá. Tizen évek óta húzódik, hogy a Pusztabíró házának a tetőszerkezetét le kellene cserélni. A 
Heni is azt mondta, hogy ő tartja a hátát, átcsoportosítja, a képviselő-testületnek a döntését 
vizsgálják úgyis és nem az övét, hogy miért vitte át ezt. Ha a következő testületi ülés lesz és most 
a szerdai ülésre, tesz a bizottság a képviselő-testületnek javaslatot erre ennél a napirendi pontnál, 
akkor a Heni is és a jegyző úr is azt mondta, hogy nem emel kifogást ellene. Nem annyira 
szigorúan, hogy ez törvényességet sért, de kezdjünk el valamit ezzel a pénzzel. 5 millió forintot 
beszélgettünk ma, én ennyivel mennék oda szerdán aztán a későbbiek folyamán a következő 
testületi ülésre, azt mondanánk, hogy hat vagy három vagy, valamennyi. Ezzel kapcsolatban mi a 
bizottsági tagok véleménye?  
 
Kovács Andrásné tag: Beszéltünk róla és egyetértek vele, miután legutóbb itt a Heni mondta, 
hogy jó lenne, ha ez így nem, mert én mindig attól vagyok megijedve, hogy nem lesz elég a 
következő évre és akkor mindig a maradványt, éljük felfelé. Miután Heni azt mondta, hogy az volna 
a legjobb, ha ez csak pár százezer, vagy pár millió lenne én minden képpen egyetértek vele, hogy 
használjuk fel akkor.  
 
Sági Mihály elnök: Próbáljuk meg felhasználni.  
 
Máté Gábor polgármester: Hát egy részét igen. Annyiból is alá tudom támasztani, hogy ugye a 
Faluszövetség taggyűlésén is részt véve a TÖOSZ taggyűlésen is részt véve, meg egyéb más 
fórumokon, ahol most a legutóbb Szentkirályon a Gazdasági Minisztériumnak a helyettes 
államtitkára tartott egy nagyon korrekt beszámolót, ő tényleg egy szakember volt és alátámasztva 
a gazdasági elképzeléseket, nagyon tetszett, hogy higgadtan, semmi politikai hátteret beleszőve, 
száraz szakmai gazdasági alapon elemezte a dolgokat. Ott fölvetettem ezt a dolgot és a körülöttem 
ülő polgármesterek arcát nézve, sőt volt, aki meg is fogalmazta, hogy amit én elmondtam 
problémát, és kezdett pánikba esni, hogy ők bizony az ilyen pénzeket fölhasználják. Hozzá kell, 
tegyem a helyettes államtitkár úr, nem mondta, hogy csináljunk amit akarunk, de nem bólogatott, 
hogy mi ezt jól csináljuk. Úgy vettem ki, hogy tőle aztán használhatjuk, amire akarjuk. A többi 
önkormányzat, még ha szabálytalan is de csinálják. A többiek nem foglalkoznak vele, hogy az a 
pénz milyen bevételként jelent meg, ha erre kell kiadni, akkor kiadják és kész. Szép dolog az, hogy 
mi igyekszünk szabályosak lenni, csak ha egy pici szabálytalanság jó tud nekünk lenni, azt 
mondom azért vállaljuk már be.  
 
Sági Mihály elnök: Tudnotok kell mind a kettőtöknek, hogy Gáborral is beszéltünk erről a 
témáról, jegyző úrhoz is nem követelőzve mentem be, hanem, hogy milyen módon kezdjük hozzá, 
hogy ebből a 39 millióból a következő testületi ülésre összegszerűen meghatározva.  
 
Máté Gábor polgármester: Másrészt mondanám még azt, hogy még bizonytalan a 
sportcentrumnak nevezett kultúrházunknak a bontási költségeinek a fedezése. Ez így kifejezetten 
nem jelenik meg a pályázatban, nem biztos, hogy beleépíthető teljes mértékben, illetve most rajta 
vagyunk, hogyan építsük be, meg minek nevezzük ezt a történetet, mert azt mondjuk, hogy ez egy 
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vályogház és a vályogot el kell bontani, akkor az összes vályog veszélyes hulladéknak számít, és el 
kell szállítanunk Szegedre. Ez ebben a formában elég rendes költség. Szakmai körben voltunk és 
kérdeztem, hogy azt hogy képzelik, hogy azt a vályogot, amit 300 méterrel odébb verték ki onnan 
szedték ki, nem raktak bele cementet, mert abba biztos, hogy egy gramm cement nincs benne. 
Nem, ez annak minősül, tehát bontásnál a bontási engedélyt így kell megadni.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Ha a bizottság egyetért vele, akkor ugyanennél a napirendi 
pontnál, ugyanígy el fogom mondani a bizottság javaslatát. A bizottság elfogadásra javasolja a 
napirendi pontot.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: A rendeletet elfogadásra javasolja azzal, hogy 5 millió forintot a 
pénzmaradványból fejlesztési célú kiadásra csoportosítson át a gazdálkodás.  
 
Sági Mihály elnök: Így jó. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
40/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017.(III.16.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a községi 
Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017.(III.16.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendelet-tervezetet a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Az Előkészítő Bizottság szintén elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az 
Önkormányzat működési célú pénzmaradványából 5 millió forint összeg kerüljön átcsoportosításra 
fejlesztési célú kiadásra, a Pusztabíró Háza tetőszerkezetének felújítására. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
8. napirendi pont: Rendelet-alkotás az anyakönyvi események és egyéb családi 
események engedélyezéséről, szolgáltatási díjáról, továbbá az anyakönyvvezető részére 
fizetendő díj mértékéről 
 
Sági Mihály elnök: Nyolcadik napirendi pont, rendelet-alkotás az anyakönyvi események és 
egyéb családi események engedélyezéséről, szolgáltatási díjáról, továbbá az anyakönyvvezető 
részére fizetendő díj mértékéről.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Ez Tóth Tibinek a fölvetése volt, egy jegyzői értekezleten a 
Kormányhivatal számon kérte tőle, mondta, hogy nincs, nem éreztük szükségét. Mi ezért nem 
tartjuk a markunkat, a Kormányhivatal meg azt mondta, hogy legyen. Ebben leszabályoztuk az 
összegeket meg lett egy ilyen rendelet, mert lennie kell. Más településen ilyen 30-40 ezer 
forintokkal operálnak, de itt az anyakönyvvezetők soha nem tartották ezért a markukat. Amilyen 
csekély számban van házasságkötés meg ilyen családi esemény Csengelén is meg Pusztaszeren is, 
örülünk, ha van ilyen esemény. A mindenkori anyakönyvvezető pedig a maga módján helyt áll, azt 
a plusz munkát, amit ő ebbe belefektet egyrészt nagyon szívesen, teszi, másrészt, pedig ha igénye 
van rá, akkor le tudja csúsztatni.  
 
Kovács Andrásné tag: Én is jelképes összegnek tartom.  
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Sági Mihály elnök: A bizottság elfogadásra javasolja a rendeletet. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
41/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás az anyakönyvi események és egyéb családi események engedélyezéséről, 

szolgáltatási díjáról, továbbá az anyakönyvvezető részére fizetendő díj mértékéről 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága az anyakönyvi 
események és egyéb családi események engedélyezéséről, szolgáltatási díjáról, továbbá az 
anyakönyvvezető részére fizetendő díj mértékéről szóló rendelet-tervezetet a Képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
9. napirendi pont: A Somogyi Károly Városi és Megyei Könyvtár szakmai tájékoztatója 
 
Sági Mihály elnök: Kilencedik napirendi pont, a Somogyi Károly Városi és Megyei Könyvtár 
szakmai tájékoztatója.  
 
Máté Gábor polgármester: Rendszeres a kapcsoltunk a Somogyi Könyvtárral, nagyon előre 
mutató és nagyon segítőkész. Mindig, amikor az éves ilyen beszámoló van ezzel kapcsolatban, 
mindig ott vagyok személyesen. Most annyi lesz majd a feladatunk, hogy a bontás meg a könyvtár 
meg a templom hármas kapcsolata hogyan alakul. Ezt jeleznünk kell majd a Somogyi Könyvtárnak 
azért is, mert ők a pályázatok írásában, felszereltségben eddig is nagyon odatették magukat, 
másrészt pedig lehetőség van további pályázatokra és akkor már célszerű, lenne, ha a Somogyi 
Könyvtár tisztába lenne azzal, és világosan látná azt, hogy a könyvtár további sorsa a most 
jelenlegi imaház területére kerülne át és én minden képpen ki, fogom őket hívni, hogy megnézzük 
a területet. Megpróbálunk egy közös gondolkodást, hogy fogjuk ezt az épületet használni, ugyanis 
voltak települések ahol komplett épületek felújítását is el tudták végezni pályázati keretekből és 
akkor beütemeznénk egy ilyen dolgot még időben, hátha a közeljövőben sikerülne. Igazából a 
tulajdonviszonyok rendeződtek az imaház épülete az önkormányzat tulajdonában, van. Pályázatra 
simán rá tudunk mozdulni, mire egy ilyen beadott pályázatból valami megvalósul, az ütemezéssel 
ki tudjuk várni azt az időpontot, onnan kiköltözik az egyház.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen a kiegészítést. A beszámolót elfogadásra javasoljuk. Aki 
ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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42/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: A Somogyi Károly Városi és Megyei Könyvtár szakmai tájékoztatója 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Somogyi Károly 
Városi és Megyei Könyvtár szakmai tájékoztatóját a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
10. napirendi pont: A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási 
Megállapodásának módosítása 
 
Sági Mihály elnök: Tizedik napirendi pont, a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 
Társulási Megállapodásának módosítása. Tisztelt bizottság tagjai, polgármester úr, jegyző úr. Most 
már harmadik-negyedik alkalommal tárgyaljuk ezt a hulladékgazdálkodást meg a szemétszállítást. 
Most nem tudom, hogy miről van szó. Alig 2-3 héttel ezelőtt arról volt szó, hogy kilépünk, belépünk 
tagok, leszünk, nem leszünk. Most egy új valami akar létrejönni?  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Ez azért nem az a téma egészen, hogy miért van erre, szükség arra én 
sem kaptam választ, de ez még nem az, hogy kivel vitetjük a továbbiakban a szemetet.  
 
Máté Gábor polgármester: Sőt határozottan nem az, nem kell összekeverni. A 
Hulladékgazdálkodási Társulás az a különböző hulladékgazdálkodással kapcsolatos pályázatok 
megszervezését, különböző eszközök, beszerzését kezeli. Teljesen mindegy, hogy ki szállítja a 
hulladékot, nincs összefüggés. Itt a Hulladékgazdálkodási Társulásban vannak olyan tagok, 
melyeknél a Felső-Bácska szállítja a szemetet, és vannak olyan tagok, akiknél a Településtisztasági 
Kft vannak olyan tagok, akiknél a Környezetgazdálkodási Kft illetve voltak olyan tagok, négy 
település ahol egy negyedik szállító cég üzemeltetett, aki január 1-jével megszüntette magát és 
most ők is a Felső-Bácskához soroltak be. Az a hulladékszállítási szerződés, ez viszont nem, ez a 
különböző hulladékkezelési rendszerek pályázatait rendezi ez a társulás. Gyakorlatilag erről szó, 
hogy éppen mit kell rajta módosítanunk arról fogalmam, sincs.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Nincs kiemelve, ezt így kaptuk.  
 
Sági Mihály elnök: Azt tudtam kiolvasni, hogy a képviselő-testületnek meg kell tárgyalni.   
 
Máté Gábor polgármester: Ez az eddigi együttműködésnek a megerősítése, én azt gondolom, 
nincs okunk rá, hogy kilépjünk ebből a társulásból, semmi okunk nincsen rá, annál is inkább, mert 
a kilépés, társulat által megnyert pályázatok további sorsát is rendezni hivatott lenne, ami nem 
olyan egyszerű történet, ettől minden képpen tartózkodjunk. Azt hogy a hulladékszállítási 
szerződést kivel kötjük arról is be, fogok számolni, mert a mai nap ezzel telt egész nap.  
 
Kovács Andrásné tag: Az igazság, hogy én is azt hittem, hogy a hulladék elszállításáról van itt 
szó.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én is azt hittem, mert itt olvastam, hogy a társulás tagjai, és hogy 
Szegednek mekkora része van és én azt hittem, itt arról van szó.  
 
Máté Gábor polgármester: Én rá fogok tőlük kérdezni, hogy melyik az a rész, ami miatt 
módosítani kell.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasolja a bizottság a napirendi pontot. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
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0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
43/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Dél-alföldi 
Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Megállapodásának módosítását a Képviselő-
testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
11. napirendi pont: Döntés települési értéktár létrehozásáról 
 
Sági Mihály elnök: Tizenegyedik napirendi pont, döntés a települési értéktár létrehozásáról. Én 
végignéztem, és azok közé szeretnék tartozni, ez az én magánvéleményem, akik azt mondták, 
hogy nem. 
 
Máté Gábor polgármester: Én meg azt gondolom, hogy mostanában érdemes lenne 
meggondolni, vannak értékek, lehetőségek is vannak valamilyen szinten. Ha mi meg tudunk 
nevezni, és azt gondolom, van mit megneveznünk, nézve azt, hogy most vannak manufakturális 
dolgaink, vannak szellemi termékeink, és utána mentem én ennek. A Zalányi Ágnesnél voltam, aki 
ezt a megyei önkormányzatnál szervezi, ki is jött volna ide elmondani, hogy mégis miről van itt 
szó, hogy alakul ez a dolog és miért jó ez, ha nekünk van. Szabadságon lesz, nem tud kijönni, így 
a beszélgetésünk eredményét tudom megosztani veletek. Ez egyrészt a települési identitás 
tudatnak egy fóruma is tud lenni, el tudunk ismerni szellemi tevékenységeket, épületeket, építési 
helyzeteket, természeti értékeket ebben a rendszerben. Ha megnéztétek a térképet, akkor 
tulajdonképpen a megye nagyobb részében ezzel foglalkoznak. Van ez fölött még egy megyei 
értéktár, akik szintén a települési értéktárakból emelnek át megyei szintre olyan értékes dolgokat, 
amikre büszkék. Ennek az egész piramisnak a tetején a hungarikumok vannak. Én nem gondolom, 
hogy itt Pusztaszeren van olyan érték, ami hungarikum lehet, de én ezt el tudom képzelni, hogy 
érdemes lenne ezzel foglalkozni annál is inkább, mert van elképzelésem, hogy miket kellene ebbe 
belevenni. A Hétvezér emlékművet az Árpádhalmon, a Pusztabíró házát minden képpen, 
véleményem szerint kint a kutat a pusztán, és vannak talán olyan egyéb szellemi termékek is, 
amikkel érdemes foglalkozni. Nyilván most csak azt kell eldöntenünk, hogy foglalkozzunk-e ezzel a 
témával. Ha úgy döntünk, hogy igen, akkor a következő alkalomra egy bizottságot kell létrehozni, 
meg ennek a különböző adminisztratív dolgait megoldanunk. A bizottság javaslatára jönne össze az 
értéktömeg, amit érdemesnek tartunk, arra, hogy mint Pusztaszer értékei megjelenjenek. 
Számolva, azzal hogy most megjelent a papírmerítő műhely, ami egy nagyon jó téma lehet, 
szintén megjelenhetne a pusztaszeri értéktárban, itt van a Cseppentő Attiláék féle nyeregkészítés. 
Ezek mind olyan kuriózumok, amikkel büszkélkedhetünk. 
 
Sági Mihály elnök: Megváltoztatom a véleményemet, mert még a múltkori testületi ülésen azt 
mondtad, hogy ne foglalkozzunk vele. 
 
Máté Gábor polgármester: Az akkori testületi ülésen ne foglalkozzunk vele, mert nem tudtalak 
volna olyan helyzetbe hozni, hogy tudjátok miről is, van szó, és megfelelően alátámasszam az 
információkat. Ha úgy döntötök, hogy igen akkor a következő testületi ülésre a Zalányi Ágnest 
minden képpen el akarom hívni. Még utána is mondhatjuk azt, hogy mégse szeretnénk. 
 
Sági Mihály elnök: A bizottság támogatja az értéktár létrehozását. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 



oldal: 12/14 

3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
44/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Döntés települési értéktár létrehozásáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a települési 
értéktár létrehozását a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
12. napirendi pont: Beszámoló a Kistelek Környéki Települések Többcélú Társulása 2016. 
évi költségvetésének végrehajtásáról 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, beszámoló a Kistelek Környéki Települési Többcélú 
Társulása 2016. évi költségvetésének végrehajtásáról.  
 
Máté Gábor polgármester: A Többcélú Társulás az látható, hogy a gyermekjóléti szolgálat, 
jelzőrendszeres szolgálat meg a tavalyi évben volt a család napközi. Pusztaszer olyan szerencsés 
helyzetben van, hogy a társulásba nem kell különösebben befizetnünk finanszírozási összegeket, a 
normatívákból a mi igényeink nagyobb részt lefedezhetők, csak némi jelképes hozzájárulás van.  
 
Kovács Andrásné tag: Én is átnéztem, azt látom, hogy Kistelek jócskán veszteséges, de 
gondolom az otthon miatt. Pusztaszer pozitívan zárta az évet a pénz tekintetében, és azt hiszem 
még egy település, van ilyen, aki pozitívan zárt az összes többi nem. Én úgy gondolom a mi 
szempontunkból ez kedvező, úgyis csak tájékoztatás jelleggel van küldve hozzánk, nem tudunk 
beleavatkozni.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én tudomásul vettem ezeket az adatokat, amiket láttam.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasolja a bizottság a beszámolót. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
45/2017.(VI.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a Kistelek Környéki Települések Többcélú Társulása 2016. évi költségvetésének 

végrehajtásáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Kistelek Környéki 
Települések Többcélú Társulása 2016. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolót a 
Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 










